
P R O T O K Ó Ł Nr X/11 

z sesji Rady Gminy Rypin 

odbytej w dniu 27 września 2011 r. 
 

 X sesja Rady Gminy Rypin odbyła się w dniu 27 września 2011 r.  

o godz. 10
00

  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Rypin i trwała do godz. 13
00

. 
  
Do  p-ktu 1-ego a 

 Sesji przewodniczył Marek Paweł Śmiechewicz– Przewodniczący Rady Gminy 

Rypin. 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz dokonał otwarcia X sesji 

Rady Gminy Rypin. Przywitał wójta gminy, radnych, pracowników urzędu oraz 

pozostałych gości. 

Następnie stwierdził, że na ustawowy skład 15 radnych rady gminy w sesji 

uczestniczyło 14 radnych. 

Nieobecni radni: Marek Cieplak. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy, 

2/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy, 

3/ Marzena Zdrojewska – inspektor urzędu gminy, 

4/ Stanisław Pesta – Kierownik Referatu Rolnictwa i rozwoju Wsi, 

5/ Roman Michalski – inspektor urzędu gminy, 

6/ Piotr Pawłowski – radny Rady Powiatu w Rypinie, 

7/ Ryszard Potwardowski – radny rady Powiatu w Rypinie,  

8/ Krzysztof Kaźmierkiewicz – z-ca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży  

    Pożarnej w Rypinie, 

9/ Małgorzata Cyta – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Borzyminie, 

10/ nauczyciele Szkoły Podstawowej w Borzyminie, 

11/ sołtysi – według załączonej do protokołu listy obecności, 

12/ Alicja Rupińska – ,,Czas Rypina”. 

 

Do p-ktu 1-ego b 

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu z obrad IX sesji rady gminy odbytej w dniu 12 września 2011 r.. 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie   

(14 głosów ,,za”) przyjęli protokół z IX sesji. 
 

Do p-ktu 1-ego c  

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz przedstawił porządek 

obrad X sesji rady gminy. Następnie zgłosił wniosek o zmianę porządku poprzez 

dodanie po pkt 4 pkt 5-ego ,,Zarządzenie poboru podatków i opłat w drodze inkasa” 

oraz pkt 6-ego ,,Informacja z wykonania budżetu gminy Rypin za I półrocze 2011 

roku”.  

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

propozycję zmian w porządku obrad. Podczas głosowania na Sali obecnych było 14 
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radnych. Radni w głosowaniu jawnym, bezwzględną większością głosów 14 ,,za” 

przyjęli zmiany w porządku obrad.  

Radni przyjęli następujący porządek obrad: 

   

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie  obrad X sesji rady gminy i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie protokołu z obrad IX sesji rady gminy odbytej w dniu 12 września 2011 r.  

c) przyjęcie porządku obrad X sesji rady gminy. 

 

2. Nadanie imienia Szkole Podstawowej w Borzyminie. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Borzyminie. 

 

3. Powołanie zespołu wydającego opinie o zgłoszonych kandydatach na ławników  

    sądowych. 

a) pytania, uwagi, 

b) zgłaszanie kandydatów do składu zespołu wydającego opinie o kandydatach na 

ławników sądowych, 

c) podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu wydającego opinie o 

kandydatach na ławników sądowych. 

 

4. Uchwalenie założeń do planu zaopatrzenia gminy Rypin w ciepło, energię  

    elektryczną i paliwa gazowe.  

a) pytania, uwagi, 

b) podjęcie uchwały w sprawie założeń do planu zaopatrzenia gminy Rypin w 

ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe. 

 

5. Zarządzenie poboru podatków i opłat w drodze inkasa. 

a) opinia komisji,  

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa. 

 

6. Informacja z wykonania budżetu gminy Rypin za I półrocze 2011 roku oraz o  

    kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rypin za I półrocze    

    2011 roku. 

a) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej Nr 250/2011 w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonej przez 

Wójta Gminy Rypin informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy za 

pierwsze półrocze 2011 roku. 

b) pytania, uwagi. 

 

7. Informacja wójta o działaniach podejmowanych w okresie  międzysesyjnym. 

a) przedstawienie informacji wójta o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym, 

b) pytania, uwagi. 
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8. Wolne wnioski zapytania, informacje. 

a) zgłaszanie wniosków, pytań, 

b) udzielanie odpowiedzi na zgłoszone wnioski, pytania. 

 

9. Zakończenie obrad X sesji rady gminy. 

 

Marek Paweł Śmichewicz – przewodniczący rady gminy zamknął punkt 1 

porządku obrad. 

 

Do p-ktu 2-ego 

 Marzena Zdrojewska – inspektor urzędu przedstawiła wniosek w sprawie 

nadania imienia Szkole Podstawowej w Borzyminie informując, że wszystkie 

procedury zostały przeprowadzone prawidłowo. 

 
Do p-ktu 2-ego a 

Ireneusz Zabłocki – przewodniczący komisji oświatowej przedstawił 

pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Do p-ktu 2-ego b 

1/ Przewodniczący rady gminy – Marek Paweł Śmiechewicz  

Poinformował, że wpłynął na jego ręce wniosek rady sołeckiej i mieszkańców wsi 

Borzymin o uwzględnienie woli m-ców w sprawie decyzji o nadaniu Szkole 

Podstawowej w Borzyminie imienia Janiny Podgórskiej. Następnie oddał glos  

Dyrektorowi Szkoły Podstawowej w Borzyminie Pani Małgorzacie Cyta. 

 

2/ Małgorzata Cyta – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Borzyminie  

Poinformowała, że prawo wypowiedzenia się w sprawie wyboru kandydata do nadania 

imienia szkole mieli wszyscy. W toku postępowania wyłonili się różni kandydaci min. 

ks. kard. Stefan Wyszyński, który został wybrany  na wspólny wniosek Rady 

Pedagogicznej, rady Rodziców i Samorządu Uczniowskiego.  

 

3/ Wiesława Sokołowska – radna zam. Balin 

Skierowała pytanie do przewodniczącego komisji oświatowej, czy komisja 

wypracowała wnioski o upamiętnienie osoby p. Janiny Podgórskiej za zasługi jakie 

czyniła w SP w Borzyminie będąc jej dyrektorem? 

 

4/ Ireneusz Zabłocki – przewodniczący komisji oświatowej  

Poinformował, że komisja wypracowała wniosek, który mogą rozpatrzeć mieszkańcy 

na zebraniu wiejskim o  ufundowanie tablicy pamiątkowej poświęconej p. Janinie 

Podgórskiej. 

 

5/ Jan Pankowski – wiceprzewodniczący rady gminy  

Przychylił się do propozycji upamiętnienia osoby p. Janiny Podgórskiej. 
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Do p-ktu 2-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę  w sprawie  nadania imienia szkole Podstawowej w Borzyminie. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 11 głosami ,,za” i 3 ,,wstrzymującymi”) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 2 porządku obrad. 

Uchwała Nr X/48/11 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 3-ego  

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy poinformował, że 

wyboru ławników należy dokonać do końca października bieżącego roku. Sprawa ta 

została również omawiana na wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy. Następnie 

prosił o zgłaszanie kandydatów do składu zespołu wydającego opinie o kandydatach 

na ławników sądowych. 

 

Do p-ktu 3-ego a 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 3-ego b 

Radny Adam Szalkowski zgłosił kandydaturę radnego Rafała Klatta, który wyraził 

zgodę na pracę w zespole. 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz zgłosił kandydaturę Pana Jana 

Kwiatkowskiego – sekretarza gminy, który wyraził zgodę na pracę w zespole na 

wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy. 

Radna Wiesława Sokołowska zgłosiła kandydaturę radnego Jana Pankowskiego, który 

wyraził zgodę na pracę w zespole. 

 

Do p-ktu 3-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie powołania zespołu wydającego opinie o kandydatach na ławników 

sądowych. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 12 głosami ,,za” i 2 ,,wstrzymującymi”) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 3 porządku obrad. 

Uchwała Nr X/49/11 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do p-ktu 4-ego 

Stanisław Pesta – kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi przedstawił 

wniosek w sprawie uchwalenia założeń planu zaopatrzenia gminy Rypin w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe. Projekt założeń do planu zaopatrzenia gminy 

Rypin w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe opracowany został w oparciu o 

przepisy ustawy Prawo energetyczne, która nakłada obowiązek sporządzenia w/w 

planu co najmniej na okres 15 lat i aktualizacji co najmniej raz na 3 lata. Art.19 ust. 5 

ustawy mówi o tym , że projekt podlega opiniowaniu przez samorząd województwa w 

zakresie koordynacji z innymi gminami oraz przez wojewodę. Projekt był wyłożony 

do wglądu oraz przedstawiony na wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy. 
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Do p-ktu 4-ego a 

Pytania, uwagi zgłosili: 

1/ Jan Pankowski  – wiceprzewodniczący rady gminy  

Poinformował, że w wykazie tabelarycznym – liczba ludności wg poszczególnych 

sołectw brakuje sołectwa Podole oraz, że w wykazie dróg gminnych nie ma 

wymienionej drogi Rypałki – Podole, Marianki - Marianki. Następnie stwierdził, że 

projekt ten nie jest przekonujący.  

 

2/ Stanisław Pesta – kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi  

Wyjaśnił, że drogi wymienione są numerycznie, tak jak były podjęte przez wojewodę a 

w chwili obecnej nie pamięta numeracji wszystkich dróg.  

 

3/ Ryszard Potwardowski – radny Rady Powiatu w Rypinie  

W nawiązaniu do w/w projektu uchwały wyjaśnił, że w latach 90 w momencie gdy 

powstał samorząd istniało tylko sołectwo Marianki. Później powstało sołectwo Podole. 

Nazwy tego sołectwa nie ma w urzędach oraz w  geodezji. 

 

4/ Adam Szalkowski – radny, zam. Głowińsk  

Wyjaśnił, że radnym w tamtym okresie był Jarosław Łukaszewski, a drogi 

przekazywane były z nadwyżek. 

 

5/ Rafał Klatt – radny, zam. Dębiany  

Zaproponował, aby zdjąć projekt uchwały z porządku obrad i przygotować pod obrady 

kolejnej sesji. 

 

6/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy  

Poinformował, że porządek obrad został już przyjęty i nie można dokonać zmiany. 

 

7/ Janusz Tyburski – wójt gminy  

Poinformował, że projekt w/w uchwały można poddać pod głosowanie ,,za”, 

,,przeciw” lub ,,wstrzymać się” od głosu. 

 

8/ Stanisław Pesta – kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi urzędu gminy  

Przypomniał, że projekt uchwały wyłożony był do wglądu wcześniej i można było 

zgłaszać do niego uwagi. 

 

9/ Adam Szalkowski – radny, zam. Głowińsk  

Poinformował, że jeśli punkt w sprawie w/w projektu uchwały zostanie ujęty z 

porządku obrad. Zgodził się z radnym Ryszardem Potwardowskim, że sytuacja w 

sprawie sołectwa Podole powstała dużo wcześniej i radni przegłosowali tą sprawę, 

drogi były wykonywane z nadwyżek  i nie ma sensu teraz odwracać całej sprawy. 

 

10/ Wiesława Sokołowska – radna, zam. Balin  

Stwierdziła, że na dzień dzisiejszy trzeba skorzystać z pomocy prawnej. 
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Do p-ktu 4-ego b 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie założeń do planu zaopatrzenia gminy Rypin w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe. 

Radni w głosowaniu jawnym, ( 1 głosem ,,za”, 4 głosami ,,przeciw” i 9 

,,wstrzymujących” ) nie podjęli uchwały.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 4 porządku obrad i zarządził 10 minut 

przerwy w obradach 

 

P o    p r z e r w i e. 

 

 Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy wznowił obrady X 

sesji. 

 

 Stanisław Pesta – kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi poprosił o 

zabranie głosu w celu udzielenia wyjaśnień do punktu 4-ego. Wyjaśnił, że po 

sprawdzeniu dokumentacji w wykazie dróg ujęta jest droga o nazwie  

Podole – Marianki o numerze 120302, o którą pytał radny Jan Pankowski. Natomiast 

jeżeli chodzi o wykaz sołectw, to urzędowo funkcjonują 23 sołectwa. 

 

Do p-ktu 5-ego  

Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa. Poinformowała, że inkasentami są 

sołtysi oraz, że na wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy radni opracowali 

stanowisko, które stanowi załącznik do uchwały. Tabela przedstawia wykaz sołectw i 

kwotę przyznaną na każde sołectwo. 

 

Do p-ktu 5-ego a 

Jan Dytrych – przewodniczący komisji budżetowej przedstawił jednogłośną, 

pozytywną opinię komisji w tej sprawie. Następie zwrócił się do sołtysów, że sprawą 

wynagrodzenia sołtysów zająć miał się parlament, ale zrzucono to na barki samorządu. 

Zbliżają się wybory, może znajdzie się odpowiedni kandydat, który podejmie działania 

w sprawie sołtysów.  

 

Do p-ktu 5-ego b 

1/ Rafał Klatt – radny, zam. Dębiany  

W nawiązaniu do w/w projektu uchwały poinformował, że środki przeznaczone na 

inkaso w budżecie wynoszą kwotę 45 tys. zł. Przedmiotem tej uchwały nie jest objęte 

wynagrodzenie za udział w sesjach rady gminy. 

 

2/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy  

Poinformował, że do chwili obecnej najniższe inkaso wynosiło 340 zł., obecnie jest to 

kwota 407 zł. Pod uwagę brane były 3 aspekty: podstawa, kwota jaką posiada każdy 

sołtys, wielkość miejscowości i ilość nakazów oraz premia za pobór podatku. Punktem 

bazowym jest kwota 350 zł. + dodatek 50 zł (ilość nakazów do 100 egz. ), 100 zł (ilość 

nakazów od 100-150 egz.) i 150 zł. (ilość nakazów powyżej 150 egz.). Uwzględniając 
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kryterium ściągalności został dodany 1% poboru podatku – ta premia w jednym 

sołectwie wynosi 3 zł, w innym np. 90 zł. Wartości są zryczałtowane kwartalnie i 

zostały dobierane do budżetu w kwocie 44.710 zł.. Regionalna Izba Obrachunkowa w 

orzeczeniach wykazuje, że ściśle wiąże inkaso z poborem podatku. 

 

3/ Rafał Klatt – radny, zam. Dębiany  

Pytał czy wynagrodzenie inkaso będzie kwotą stałą, czy co roku zmienną? 

 

4/ Marek Paweł Śmiechewicz przewodniczący rady gminy  

Odpowiedział radnemu Rafałowi Klattowi, że jest to kwota stała. 

 

Do p-ktu 5-ego c 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

( 14 głosami ,,za”) uchwałę podjęli.  

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 5 porządku obrad. 

Uchwała Nr X/50/11 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Salę obrad na chwilę opuścił wiceprzewodniczący rady Jan Pankowski. 

 

Do p-ktu 6-ego i 6-ego a 

Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy poinformowała, że radni otrzymali 

do zapoznania wcześniej informację z wykonania budżetu gminy oraz informację o 

kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 2011 r. Następnie  

przedstawiła uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej Nr 250/2011 w sprawie 

wydania pozytywnej opinii o przedłożonej przez wójta gminy informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy za pierwsze półrocze 2011 roku. 

Uchwała Nr 250/2011 stanowi załącznik do protokołu. 
 

Do p-ktu 6-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 
 

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 6 porządku obrad. 
 

Do p-ktu 7-ego a 

Janusz Tyburski  - wójt gminy przedstawił następujące działania podejmowane w 

okresie międzysesyjnym: 

- realizacja uchwał: są wstępne rozliczenia z podwykonawcą przy realizacji kanalizacji 

Kowalki - Głowińsk, trzeba było wykonać aneks do umowy. Projekt został 

przygotowany już wcześniej i udało się uzyskać aprobatę w Urzędzie 

Marszałkowskim, 

- kanalizacja sanitarna w miejscowości Sikory – przygotowywanie dokumentacji.  

W najbliższych latach pozwoli to na docelowe ubieganie się o dofinansowanie na tą 

inwestycję, 
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- w planach jest rozbudowa budynku poprzez szatnie i odpowiednie zaplecze sportowe 

dla Ludowego Klubu Sportowego ,,GROT” w Kowalkach, który awansował do A 

Klasy. Przedstawiciele klubu złożyli wniosek o dofinansowanie, 

- wykonana została uchwała w miejscowości Puszcza Miejska, działkę zakupił Pan 

Marcin Ochoński w celu otwarcia zakładu, 

- przygotowywana jest dokumentacja na poszerzenie drogi w miejscowości Puszcza 

Rządowa, 

- koszt realizacji budowy drogi Godziszewy – Kwiatkowo wynosi 816 tys. zł, w tym 

zwrot środków w kwocie 408 tys. zł. - dofinansowanie unijne. Jeżeli chodzi o budowę 

dróg to nie możemy ubiegać się o dofinansowanie na utwardzanie gminnych dróg. 

Sporządzona jest dokumentacja na drogi Linne, Stawiska. Mieszkańcy zgłaszają 

również inne odcinki dróg, 

- zestawienie dodatkowych robót: w ramach porozumienia z wykonawcą wykonano 

nawierzchnię drogi w m-ści Sadłowo przy pałacu (odcinek 300 metrów), w m-ści 

Rypałki inwestor wykonał na odcinku drogi gminnej nawierzchnię bitumiczną, dalszy 

podbudowa drogi wykonana jest z kamienia,  

- złożył podziękowania radnym Rady Powiatu w Rypinie w zakresie pracowników 

prac interwencyjnych, 

- prace w placówkach oświatowych: w Szkole Podstawowej w Borzyminie położono 

około 130 m
2
 kostki brukowej, w Szkole Podstawowej w Starorypinie Rządowym  

dokonano częściowego skucia wjazdu przy bramie, aby umożliwić położenie kostki 

brukowej (ok. 350m
2
), zlikwidowano również zrzut węgla-cały teren jest 

zabezpieczony, w szkole Podstawowej w Stępowie położone zostały płytki przy 

wejściu do budynku, 

-  remizy: w Godziszewach położono 230m
2
 kostki brukowej, teren przed remizą 

został uporządkowany. W pozostałych remizach dokonano również wielu remontów 

(wymiana drzwi, instalacji itp.), 

- trwały również prace porządkowe terenu tj. wycinka drzew, ścięcie trawy w parku w 

m-ści Kowalki, 

- uczestnictwo w zebraniu wiejskim w Sadłowie, 

- oświata: w wakacje organizowany był letni wypoczynek dla dzieci. Zajęcia 4-ro 

godzinne odbywały się od 4-8 lipca w 12 świetlicach. Z formy tej skorzystało 320 

dzieci, które otrzymywały również w trakcie zajęć gorący posiłek. Wypoczynek 

zorganizowany był ze środków własnych. W związku z dużym zainteresowaniem 

dzieci w roku 2012 planowany jest 2 tygodniowy wypoczynek.   

W  pałacu w Sadłowie w III dekadzie lipca odbył się plener, w którym uczestniczyło 

10 artystów. W miesiącu lipcu 40 uczniów wzięło udział w warsztatach 

organizowanych na Politechnice Łódzkiej. Sześciu nauczycieli uzyskało awans 

zawodowy. Od 6-9 września wpływały wnioski na zakup podręczników dla uczniów. 

W szkołach funkcjonują 3 punkty przedszkolne, wszystkie dzieci objęte są też 

dożywianiem, 

- w okresie letnim trwała organizacja festynów, spotkań rodzinnych. W związku z tym 

wójt gminy złożył podziękowania  radnym , sołtysom, prezesom OSP i wszystkim 

którzy aktywnie włączyli się w pomoc i organizację tych imprez, 

- do organizacji dożynek gminnych w miejscowości Zakrocz został powołany 15 

osobowy komitet. Kolejnym przedsięwzięciem było święto powiatowe - ,,AGRA”, 
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gdzie możliwość zaprezentowania miały również nasze zespoły muzyczne, które 

prowadzi Pan Tadeusz Szcześniak. 
         

Do p-ktu 7-ego b 

Pytania zgłosili: 

1/ Marek Paweł Śmiechewicz przewodniczący rady  

Pytał wójta gminy Janusza Tyburskiego o formę złożenia wniosku przez PSP w 

Rypinie na zakup wysięgnika, w celu zajęcia odpowiedniego stanowiska przez radę. 

 

2/ Janusz Tyburski – wójt gminy  

Odpowiedział przewodniczącemu rady gminy, że wniosek został złożony ustnie. 
 

3/ Marek Paweł Śmiechewicz przewodniczący rady gminy  

Przedstawił § 24 ust. 2 oraz § 51  statutu gminy. Poprosił o złożenie wniosku przez 

PSP w Rypinie w formie pisemnej. Wówczas wniosek ten zostanie przedłożony do 

komisji budżetowej i można będzie zająć stanowisko w tej sprawie. 
 

4/ Krzysztof Kaźmierkiewicz – zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Rypinie  

Przedłożył wniosek o dofinansowanie zakupu podnośnika dla PSP, który ułatwiłby 

ewakuację osób. Obecny, którym dysponuje straż liczy 30 lat. Powiat powinien 

zgromadzić 200 tys. zł. Komenda Główna łączy środki własne, aby pozyskać 

odpowiednią kwotę zwracamy się również do samorządów o dofinansowanie zakupu 

podnośnika. W roku ubiegłym straż otrzymała wsparcie samorządów z Golubia 

Dobrzynia, Nakła oraz Aleksandrowa Kujawskiego.  
 

5/ Marek Paweł Śmiechewicz przewodniczący rady gminy  

Pytał o kwotę dofinansowania oraz czy dofinansowanie też wpłynie ze strony innych 

gmin? 
 

 6/ Krzysztof Kaźmierkiewicz – zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Rypinie  

Odpowiadając przewodniczącemu rady poinformował, że jest to kwota 20 tys zł. oraz, 

że inne gminy udzielają pomocy w dofinansowaniu. 
 

7/ Marek Paweł Śmiechewicz przewodniczący rady gminy  

Poinformował, że wymogiem zabezpieczenia środków na realizację zadań w budżecie 

jest składanie wniosków w formie pisemnej. 

 

8/ Krzysztof Kaźmierkiewicz – zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Rypinie  

Poinformował, że ma ze sobą wniosek z prośbą o dofinansowanie i wręczy go zaraz po 

zakończeniu obrad. 
 

9/ Ireneusz Zabłocki – radny, zam. Rusinowo  

Poinformował, że w innych świetlicach wiejskich wykonuje się szereg robót, 

natomiast wokół  świetlicy w Rusinowie nie wykonuje się żadnych robót. 
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10/ Jadwiga Podgórska – radna, zam. Borzymin  

Zgłosiła problem z odpadami pozostawianymi w workach? 

 

11/ Janusz Tyburski – wójt gminy  

Poinformował radnego Ireneusza Zabłockiego, że kadencja trwa 4 lata i jest otwarty na 

wszelkie sugestie. W świetlicy w Rusinowie też trzeba podjąć prace, ale na razie 

wszystko robione jest sukcesywnie i po kolei.   
 

Przewodniczący rady gminy zamknął punkt 7 porządku obrad. 

 

Salę obrad opuścił radny Mirosław Kowalski. 

 

Do p-ktu 8-ego a 

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

1/ Rafał Klatt – radny, zam. Dębiany  

Podziękował za wytyczenie drogi w Zakroczu, pytał o przebieg dalszych prac z tym 

związanych. Następnie przypomniał radnym i sołtysom o możliwości składania 

wniosków na realizację zadań i zabezpieczenie środków finansowych na rok 2012. 
 

2/ Jan Pankowski  – radny, zam. Marianki 

Pytał do kogo należy droga wojewódzka Rypin – Brodnica, na której nie ma wiat 

przystankowych oraz, że od strony pola znajduje się skarpa rowu i gdzie ewentualnie 

można byłoby postawić wiatę. 
 

3/ Ireneusz Zabłocki – radny, zam. Rusinowo 

Złożył wniosek o dowóz kilku dzieci 4-ro letnich do Szkoły Podstawowej w 

Starorypinie, które mogłyby dojeżdżać może autobusem razem z rodzicami. 
 

4/ Jadwiga Podgórska  – radna, zam. Borzymin 

Pytała czy gmina otrzymuje subwencję na dzieci 4-letnie? 
 

5/ Piotr Pawłowski –  radny Rady Powiatu w Rypinie 

Poinformował, że w chwili obecnej nie ma możliwości pozyskania środków 

finansowych na budowę dróg gminnych, tak samo wygląda sytuacja ze strony 

powiatu. Funkcjonuje natomiast rządowy program ,,schetynówek”. Samorząd chce 

złożyć dwa wnioski. Następnie przedstawił wniosek w sprawie przebudowy drogi 

wojewódzkiej: ul. Lipnowska – Kowalki oraz Kowalki z drogą do m-ści Lasoty. Obok 

drogi zlokalizowana byłaby ścieżka chodnikowo – rowerowa, zjazdy do posesji, 

odtworzone zostałyby rowy przydrożne. Skierował prośbę do radnych o wsparcie 

finansowe w celu zabezpieczenia 30% udziału własnego kosztów zadania oraz o 

zastanowienie się nad tą sprawą. Efekty współpracy między samorządami są widoczne 

chociażby wspólna inwestycja budowy hali i basenu.   
 

6/ Marek Paweł Śmiechewicz przewodniczący rady gminy  

Poinformował, że wniosek taki wpłynął od Pana Starosty. 
 

7/ Jan Gadomski – sołtys sołectwa Nowe Sadłowo 

Poinformował, że na drogach nie ma znaków ostrzegawczych zwierzęta domowe. 
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8/ Wiesława Sokołowska – radna, zam. Balin 

Poinformowała, że rolnik jest zwolniony z ustawy o odpowiedzialności cywilnej. 
 

9/ Ryszard Potwardowski – radny Rady Powiatu w Rypinie 

Poinformował, że jeżeli chodzi o budżet powiatu to nie będzie on w tym roku 

korzystny oraz, że wystąpił z wnioskiem do rady powiatu o zakup koparki do 

czyszczenia rowów powiatowych. Jeżeli chodzi o halę i basen powinny być oddane do 

użytku do końca października. Inwestycją zajmowała się miasto, a administracyjnie 

należy to do ZS Nr 2. Przypomniał również, że w umowie budowy dokonał zapisu, że 

dzieci z gminy Rypin mogą korzystać z basenu bezpłatnie. 
 

Do p-ktu 9-ego b 

Odpowiedzi na zgłoszone wnioski, pytania udzielili: 
 

1/ Roman Michalski – inspektor urzędu gminy 

W odpowiedzi na pytanie wiceprzewodniczącego rady Jana Pankowskiego wyjaśnił, 

że montaż wiat przystankowych przy drogach wojewódzkich należy do jednostki 

samorządu terytorialnego, koszt postawienia wiaty wyniósłby około 5 tys. zł. 

Należałoby komisyjnie ustalić czy jest możliwość ustawienia wiaty. 

Odpowiadając sołtysowi Janowi Gadomskiemu poinformował, że wszystkie drogi 

powinny być oznakowane, ale wiąże się to z kosztami - konserwacja znaku kosztuje 

około 1 tys. zł. 
  
2/ Marzena Zdrojewska – inspektor urzędu gminy 

W nawiązaniu do wypowiedzi radnego Ireneusza Zabłockiego wyjaśniła, że dzieci 

uczęszczające do oddziałów przedszkolnych są dowożone przez rodziców. Prawo nie 

obowiązuje gminy o zapewnieniu dowozu dzieci 4-letnich do szkół. Poinformowała 

również, że była na spotkaniach organizacyjnych, gdzie rodzice otrzymali informację 

dowozu i odbioru dzieci ze szkół. Jeśli chodzi o przejazd autobusem to jest on pełen i 

jeżeli doszliby jeszcze do tego rodzice to nie byłoby miejsca dla pozostałych dzieci. 

W odpowiedzi na pytanie radnej Podgórskiej poinformowała, że gmina nie otrzymuje 

subwencji na dzieci 4-letnie. Subwencja przysługuje na uczniów. 
 

3/ Janusz Tyburski – wójt gminy poinformował, że: 

- kończy się etap budowy hali i basenu. Do umowy porozumienia z miastem Rypin 

został sporządzony aneks w ramach, którego zawarte zostało zabezpieczenie dla 

gminy, 

- wniosek, o którym mówił rady Piotr Pawłowski wpłynął tuż przed sesją, 

- na terenie gminy będą prowadzone badania pomiaru na wodę, odkrywkę ropy 

naftowej przez firmę ,,GLOBAL” z Huston. 
 

Do p-ktu 10-ego 

Przewodniczący rady gminy – Marek Paweł Śmiechewicz podziękował  

za udział w obradach  i na tym zamknął obrady X sesji Rady Gminy Rypin. 
 

         Protokołowała                                                                   Przewodniczący Rady    
 

     Agnieszka Liszewska                                            Marek Paweł Śmiechewicz 

  sekretarka urzędu gminy 


